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Danescu (ARB): În România, intermedierea financiara este cea mai mica din

Europa

Intermedierea financiara, în România, este cea mai mica din Europa, cu un procentaj de 26% în prezent,

fata de 40% în 2009, a declarat, luni, într-o conferinta de specialitate, Florin Danescu, presedintele executiv

al Asociatiei Române a Bancilor (ARB).

"În România, apropo de intermedierea financiara, în 2009 aveam 40% creditare supra Produs Intern Brut, astazi

avem 26%. Ne întrebam care a fost evolutia si cum putem sa întoarcem acest unghi de evolutie. În acelasi timp,

trebuie sa vedem ca, în România, intermedierea financiara este cea mai mica din Europa si atunci prinde o

conotatie cu totul specifica a concentrarii versus grad de acoperire cu creditarea Produs Intern Brut. Sunt nuante

foarte delicate, dar foarte importante si care pot schimba decizia. De asemenea, în contextul general putem vedea

ca, din 2014 si pâna în prezent, bancile au fost nevoite sa se confrunte cu 50 de legi pe care, într-o masura sau alta,

a trebuit sa le combata. Eu însumi sunt un om care merg în Parlament cam de 60 de ori pe an... Cred ca suntem

singura asociatie din România care a facut, de exemplu, un ghid de concurenta, pe care l-am trimis si bancilor, ce

au trebuit sa-si asume implementarea acestuia. Educatia financiara are un rol direct de concurenta", a explicat

reprezentantul ARB.

Acesta a precizat, în acelasi timp, ca este gresit înteleasa competitia între banci si fintech-uri.

"Competitia dintre banci si fintech-uri este gresit înteleasa, dupa parerea mea. Este vorba, pur si simplu, de o lupta

de piata, naturala, care trebuie sa se dezvolte transparent pe piata libera. Bancile sunt precum niste alpinisti care

urca un munte, si au o traditie în asta ca pot ajunge în vârf, dar au tot felul de echipamente: sute de kilograme de

transportat, corturi, haine groase, tuburi de oxigen. Trebuie sa-si faca provizii, apropo de provizioanele bancilor...

În jurul nostru sunt foarte multi sportivi noi, mai tineri, musculosi, cu sort si cu tricou, care urca foarte bine pâna la

prima mie de metri si trebuie sa vedem ce urmeaza mai încolo... Bancile sunt ca niste petroliere mari care iau

curba sau înclina cu un grad directia în câteva zile, dar se pot scufunda foarte repede. O alta comparatie este ca

bancile sunt ca niste crucisatoare sau vase mari de vacanta în jurul carora foarte multe waterjet-uri alearga în jur si

trebuie sa fie conectate la vaporul asta. Asa sunt bancile si fintech-urile astazi. Bancile sunt ca niste vapoare mari

care au si depozite, fac si economisire si au si o traditie, dar trebuie sa tinem si riscurile. Bancile administreaza si

riscurile", a spus Danescu.

Consiliul Concurentei organizeaza, luni, la sediul Camerei de Comert si Industrie a României (CCIR), conferinta

cu tema "Mediul concurential si competitivitatea în sectoare cheie ale economiei românesti''.
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